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Değerli Yazarlara, 

Sağlığın Başkenti adlı derginizin 21. sayısını okudum. Bu 
derginin çıkarılmasında emeği geçenlere çok teşekkür 
ediyorum. Özellikle 50-54. Sayfalarda yer almış olan 
“AİLE HEKİMLİĞİ UYGULAMASINDA GÜNCEL PROB-
LEMLER VE ÇÖZÜM YOLLARI - I” başlıklı yazıyı çok 
beğendim. Uygulamadaki birçok soruna değinilmiş ve 
güzelce gözler önüne serilmiş. Sadece bu yazı dikkate 
alınıp gereği yerine getirilmiş olsa bile uygulamada bir-
çok sorun düzeltilmiş olur.

Uygulama 2005 yılında başlamış olup bazı problemler o 
tarihten beri devam edegeldiğine ve çözüm çabası yet-
erince sarf edilmediğine göre problemlere güncel değil 
de KLASİK demek daha doğru olur kanaatindeyim. 

İlk uygulama pilot yasa ile başladı, son uygulamaya ka-
dar pilot yasa ile devam edildi. Sonra tüm çalışanlar, 
edinilen tecrübeler ile daha iyi bir yasa ve yönetmelik 
beklerken, önce çalışanlara yönelik sanki daha geri bir 
yönetmelik yürürlüğe kondu. Yasa için daha iyi bir şeyler 
beklentisi varken, mevcut yasa bir kelime eksiltilerek 
(pilot sözcüğü yasadan çıkartıldı) esas yasa haline ge-
tirildi.

Yazınızda da değinmiş olduğunuz üzere, sınıflama çoğu 
D sınıfı olmak üzere %37’lerde kaldı. Oysa gönül ister 
ki tüm çalışılan ASM’ler olabildiğinin en iyisi haline 
getirilmiş olsun. Çalışanlar sınıflama konusunda bu ka-

dar isteksiz olduğuna göre bana mevzuatta bir uygun-
suzluk var gibi geliyor. 

Yine tüm sözleşmeliler için damga vergisi kaldırılmış 
iken Aile Hekimlerinin bu vergisi bir türlü kaldırılmak 
istenmiyor. Devlet yerlerinin kiralama hususu yine aynı. 
Sanki Aile Hekimleri devletten ayrı kendi işini yapan ye-
rler konumunda görülmeye başlanmış gibi.

Esnek mesai konusu yine ilginç bir durum arzediyor. Eski 
mevzuatta da isteyen hekim çalışma saatlerini, hizmeti 
etkin sunabileceği şekilde belirleyebilme hakkına sahip-
ken, neden sınıflama için zorlayıcı bir unsur olsun? 

Sizlerin de gayet güzel dile getirmiş olduğunuz üzere 
birçok problem (klasik veya güncel) çok iyi bilinmesine 
ve dile getiriliyor olmasına rağmen çözüme dair daha 
ümitli olmak istiyoruz. Oysa yazdığınız yazı bile dikkate 
alınsa birçok problem mazide kalabilir. 

Aile Hekimliği Uygulamasının çok daha iyi şartlarda 
yürütülecek olmasına dair umutlarımı kaybetmek is-
temiyorum. Aksi halde kaybedilen sadece benim umu-
dum değil, ülkemizin sağlık geleceği olacaktır. Bu konu-
da dikkatleri konunun üzerinde tutmaya devam edecek 
yazılarınızın devamını diliyorum. 
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